
ORGANIZAČNÍ ZPRÁVA O KONÁNÍ ÚVODNÍHO SOUSTŘEDĚNÍ 
STUDENTŮ 1. ROČNÍKU 

 

PŘEDKLÁDÁ: doc. PhDr. Marta Chromá, Ph.D. 
 proděkanka pro přijímací řízení a informační technologie 

DATUM: 12. 9. 2016 

SEZNAM PŘÍLOH: 1A, 1B: Program 

 2: Odpovědi respondentů v dotazníku  

ÚČEL AKCE 
Důvody, proč jsme se rozhodli pořádat fakultní úvodní soustředění pro nově přijaté studenty, vychází 
z několika objektivních faktorů, z nichž nejdůležitější jsou dva: 

i. v posledních desetiletích se zásadně změnil náhled středoškolských studentů (i obecné 
veřejnosti) na vysokoškolské vzdělání; na jeho dostupnost a náročnost; na rostoucí počet 
soukromých i veřejných vysokých škol, které takové vzdělání v různých programech, různé 
kvalitě a za různých podmínek nabízejí, čímž konkurence mezi nimi ve snaze získat nové 
studenty radikálně narůstá; 

ii. stále stagnuje – či dokonce mírně klesá – počet potenciálních uchazečů kvůli nepříznivému 
demografickému vývoji. 

K subjektivním důvodům patří naše přesvědčení, že je odpovědností fakulty (nikoliv 
fakultních spolků) ukázat novým studentům optimální cestu studiem a vytvořit jim takové prvotní 
prostředí, v němž budou mít možnost se seznámit v přátelské atmosféře nejen se svými budoucími 
spolužáky, ale také některými učiteli a pracovníky fakulty, s nimiž se budou na počátku svého studia 
setkávat nejvíce. Úkolem fakulty je ukázat novým studentům, že fakulta je skutečně společenství 
studentů, učitelů a zaměstnanců jako vzájemně na sobě závislých stran a nikoliv antagonistických 
skupin. 

V takovém kontextu je nezbytné uspořádat fakultní úvodní soustředění, jež by studentům 
prvního ročníku usnadnilo přechod z více či méně vnitřně svázaného středoškolského prostředí do 
relativně „svobodného“ prostředí vysoké školy, které by založilo pocit sounáležitosti s fakultním 
společenstvím, umožnilo jim uvědomit si výhody a nevýhody vysokoškolské „volnosti“ a jejich 
vlastní odpovědnost za průběh studia. Z těchto důvodů bylo letošnímu ročníku také poskytnuto 
posvěcení kolegia děkana. 

V zájmu posilování obrazu fakulty jako přátelského vysokoškolského prostředí navrhujeme 
fakultní úvodní soustředění pro studenty prvního ročníku v roce 2017 opět pořádat na základě 
letošních zkušeností a při jeho přípravě využít opět potenciál Pracovní skupiny pro propagaci fakulty. 
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ORGANIZAČNÍ INFORMACE 
Termín 28. 8. - 3. 9. 2016  

běh 1: 28. 8. - 31. 8. 2016 
běh 2: 31. 8. - 3. 9. 2016 

Místo konání výcvikové středisko UK Albeř, Nová Bystřice 

Počet účastníků běh 1: 138 
běh 2: 148 

Ubytování stany s podsadou 

Strava plná penze 

Doprava hromadná autobusem, případně individuální (v každém běhu 
využilo cca 23 účastníků) 

Organizátoři proděkanka pro přijímací řízení a informační technologie 
členové studentské kurie akademického senátu 
 Jakub Horký 
 Michal Říha 

členové Pracovní skupiny pro propagaci fakulty vůči uchazečům 
o studium při ITK (PSPF) 
 Lukáš Albert 
 Tereza Brousilová 
 Anna Gantnerová  
 Milan Gašparík 
 Karolína Homolová  
 Jan Chmel 
 Tereza Mrázková 
 Alžběta Pospíšilová 
 Lukáš Vacek 
 Jan Hořeňovský (pouze první běh) 
 Marcela Nerádová (pouze první běh) 
 Dominika Otrošinová (pouze první běh) 
 Michaela Švejnohová (pouze první běh) 
 Dominik Macek (pouze druhý běh) 
 Petr Potůček (pouze druhý běh) 
 Anna Kautská (pouze druhý běh) 
 Jan Čermák (náhrada za nemocného Dominika Matušku, 

pouze druhý běh) 
 Mgr. Viktor Hatina (pouze část druhého běhu) 

zástupci fakultních spolků 
 Jaroslav Fořt (Všehrd) 
 Stanislav Verosta (ELSA Praha) 
 Markéta Polendová (CLS, pouze první běh) 
 Jakub Motejl (CLS, pouze druhý běh) 
 Jan Benko (Juristi, pouze první běh) 
 Jana Ševčíková (Juristi, pouze druhý běh) 
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Přednášející a vedoucí 
aktivit 

přednášející 
 Prof. Jan Kuklík, děkan 
 prof. Milan Damohorský (pouze druhý běh) 
 doc. Jan Wintr 
 doc. Marta Chromá 
 doc. Karel Beran 
 JUDr. Jiří Šouša 
 JUDr. Marek Antoš 
 JUDr. David Kohout (pouze první běh) 
 Mgr. Jan Šejdl 

Katedra tělesné výchovy 
 Mgr. Růžena Kosová 
 Mgr. Radek Jenček 
 Mgr. Michal Mrtka 
 Mgr. Jana Müllerová 
 Bc. Kristina Bertošová 

Studijní oddělení, Pracoviště počítačové techniky 
 Mgr. Miroslav Sojka 
 Ing. Stanislav Potěšil 
 Jan Krejčí 
 Filip Jelínek 

Rozdělení účastníků všichni účastníci byli již během dopravy autobusem rozděleni do 
čtyř barevných skupin (každá čítající cca 35-40 studentů), vedených 
konkrétními členy PSPF 
program byl koncipován tak, aby se jednotlivé barevné skupiny 
postupně účastnily všech naplánovaných aktivit buď samostatně, 
nebo ve spojení s jinou skupinou či všemi skupinami 

Jednotlivé položky programu Akademický program (za přípravu a průběh odpovědná proděkanka) 

 přednáška o studiu a SIS (doc. Beran, Mgr. Sojka) 
 přednáška o výuce římského práva (Mgr. Šejdl) 
 přednáška o výuce českých a československých právních 

dějin (Dr. Šouša) 
 přednáška o výuce teorie práva (doc. Wintr) 
 přednáška o výuce státovědy a ústavního práva (Dr. Antoš) 
 přednáška o možnostech studia v zahraničí (1. běh: dr. 

Kohout, 2. běh: prof. Damohorský) 
 workshop k výuce jazyků (doc. Chromá) 
 workshop k IS, webovým aplikacím atd. (Jan Krejčí) 

Sportovní aktivity (za přípravu a průběh odpovědní členové KTV) 
 viz kapitola „Sportovní program“ níže 

Jiné aktivity (za přípravu a průběh odpovědní členové PSPF) 
 seznamovací hry 
 argumentační hry 
 noční bojovka – úkoly z oblasti římského práva a 

československých dějin (ve spolupráci s dr. Šoušou a Mgr. 
Šejdlem) 

 kulturní program + táborák 
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ROZPOČET 

Příjmy 

Účastnické poplatky (1.200 Kč za osobu) 345.780 Kč 

Částka vyčleněná v rozpočtu fakulty (na 

náklady organizátorů a účinkujících) 

50.000 Kč 

 

Celkem:  

Výdaje 

Ubytování 59.698 Kč 

Strava 216.050 Kč 

Bus 114.000 Kč 

 

Celkem: 

Rozdíl 
 

SPORTOVNÍ PROGRAM 
Za Katedru tělesné výchovy se akce zúčastnilo pět učitelů, kteří v programem daném časovém rozmezí 
15.30 – 17.30 zajistili tyto sportovní aktivity – volejbal, beachvolejbal, košíková, kopaná, florbal, 
tenis, lanové překážky, orientační běh, aerobik, pilates, salsa. 

Někteří účastníci využili nabídky dvou sportovních aktivit v rámci jednoho dne. Celkově se do 
sportovních aktivit zapojilo 399 účastníků. Katedra měla teoretickou i praktickou možnost prezentovat 
se a zájem studentů o sportovní aktivity byl velmi dobrý. 
 

datum počet sportujících 

29. 8. 91 

30. 8. 111 

1. 9. 107 

2. 9. 90 

395.780 Kč 

389.748 Kč 

+ 6.032 Kč 
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ZPĚTNÁ VAZBA 
Všichni účastníci byli po skončení soustředění prostřednictvím emailu požádáni, aby vyplnili 
hodnotící dotazník online k dispozici na 
<https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSdWRcQKWGcZUaHx-
Xds8708W4cY11vBpLdL4tEkbbvMeaAUSQ/viewform>. 

Hodnocení z pohledu účastníků 
Podle vyjádření mnoha účastníků v průběhu soustředění při různých neakademických aktivitách a 
podle vyplněných dotazníků [k 12.9. - celkem 188 respondentů, z toho 101 z prvního běhu (73% 
účastníků) a 87 ze druhého běhu (59% účastníků)] byla naprostá většina účastníků zcela spokojená se 
všemi aktivitami i s organizací soustředění. Viz příloha 2: Odpovědi respondentů v dotazníku. 

Hodnocení z pohledu organizátorů 
Vzhledem k tomu, že byl program soustředění připravován od února 2016 a byla tak možnost zvážit 
všechna případná rizika tak velké akce, byl průběh celého soustředění bez jakýchkoliv organizačních 
výkyvů či problémů. 

Všichni členové PSPF plnili stoprocentně své úlohy (ať už v roli vedoucích barevných skupin 
nebo hlavních organizátorů aktivit). 

Všechny body akademického programu proběhly podle programu a účinkování všech 
přednášejících bylo účastníky vysoce hodnoceno. 

Velmi oceňujeme součinnost dr. Šouši a Mgr. Šejdla také při organizaci některých her a jejich 
osobní účast v noční bojovce na straně organizátorů; rovněž je třeba vyzdvihnout pomoc pracovníků 
PPT při technické přípravě celého soustředění, zajištění nezbytného IT zařízení pro akademický i 
kulturní program a jeho obsluze v průběhu celého soustředění. Zároveň velmi pozitivně hodnotíme 
vstřícný přístup ekonomického a provozního oddělení v přípravné fázi soustředění a bezprostředně 
před jeho konáním. 

Prostředí výcvikového střediska bylo v naprostém pořádku a jeho zaměstnanci vycházeli 
pořadatelům maximálně vstříc. Pozitivně lze hodnotit také přístup vedoucího a pracovníku jídelny. 

NÁVRH ZMĚN PRO DALŠÍ ROČNÍK 
Úvodní soustředění v roce 2017 se nemůže konat ve VS Albeř, protože podle mezifakultních dohod 
schválených univerzitou je Albeř v předpokládaném termínu přelomu srpna a září 2017 obsazena 
přírodovědeckou fakultou (dohody spočívají v pravidelném tříletém cyklu střídání). 

Po zkušenosti s individuálním porušením standardních pravidel chování účastníků by bylo 
žádoucí, aby soustředění začalo nejdříve 1. září, tj. v den, kdy jsou účastníci již řádnými studenty a 
jsou plně vázáni univerzitními předpisy. Je žádoucí, aby byly zachovány opět dva běhy (1. 9. – 4. 9. a 
4. 9. –  7. 9.) se stejnou náplní programu. 

Konkrétněji by měla být vymezena role zástupců spolků, kteří se účastní soustředění za 
účelem prezentace svého spolku. I tito zástupci by měli být plně zapojeni do organizačního týmu a 
podílet se na přípravě programu rovnoměrně s členy PSPF. 
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Ke zvážení je možnost nabídnout studentům prezentaci většího množství fakultních pracovišť 
a projektů – např. knihovna, odborné praxe Mezioborového centra, Street Law či SVOČ. Kvůli 
zakomponování do programu a zmenšení počtu posluchačů na jednotlivých přednáškách by mohly 
některé prezentace probíhat i paralelně a bylo by na účastnících, které přednášky se dle svého zájmu 
zúčastní (režim povinně volitelné přednášky). 
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